
Van: melkveehouderij Brabant <melkveehouderiibrabant@gmail.com>
Verzonden: zaterdag 13 april 2019
Aan: STATENGRIFFIE <STATENGRIFFIE@brabant.nl>
Onderwerp: Oproep tot vernieuwend beleid melkveehouderij Brabant

Beste Provinciale Statenleden,

hierbij doen provinciale vertegenwoordigers van de zuivelcoöperatie FrieslandCampina een 
oproep tot een voor iedereen, ook de Brabantse burger, hoognodig vernieuwend beleid voor 
de melkveehouderij in Brabant.

Dit manifest (zie bijlage) is ook al direct naar een aantal politieke partijen gestuurd.

Doe er uw voordeel mee en gebruik het gezonde Brabantse verstand!

Bestuurlijk kader FrieslandCampina Noord-Brabant
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Oproep tot vernieuwend beleid Melkveehouderij
In de afgelopen beleidsperiode zijn in Brabant besluiten genomen die o.a. de toekomst van 
de melkveehouderij en daarmee ook het platteland en de leefomgeving flink beïnvloeden.

De start van een nieuwe provinciale beleidsperiode is een goede aanleiding om te 
herbezinnen en te bekijken of het ingezette beleid de verwachte resultaten oplevert en hoe 
het richting de toekomst beter kan of moet.

Dit is een oproep tot vernieuwend beleid voor de melkveehouderij.

Waarom niet doorgaan met het ingezette beleid ?

- Sinds het besluit van juli 2017 zijn er heel veel bedrijven gestopt en is het aantal 
dieren in de provincie fors afgenomen. Hierdoor zijn de doelstellingen van 2028 al 
binnen bereik gekomen.

- De forse afname van het aantal bedrijven en dieren heeft zijn economische gevolgen, 
maar ook grote gevolgen voor de leefbaarheid van het platteland. Toe- en 
afleverende bedrijven zijn ook afhankelijk van een robuust melkveehouderijsysteem.

- Het areaal grasland wordt flink kleiner, terwijl dat gewas juist zo goed is voor bodem, 
lucht en water (neemt goed CO2 op en houdt vast en lager 
gewasbeschermingsmiddelengebruik en afspoeling meststoffen).

- De maatregelen die vanuit het ingezette beleid genomen moeten worden zijn vaak 
"end of pipe"-maatregelen en hebben geen integrale voordelen voor lucht, water en 
bodem. Ook zijn er inmiddels door diverse partijenvraagtekens gezet bij dierwelzijn 
(bijv. mestschuiven in ruimtes voor heel jonge dieren) en brandveiligheid (bijv. door 
ophoping gas in afgesloten mestkelders, zie recente ontploffing stal Markelo).

- De verwachte innovatie die zou ontstaan door het naar voren halen van maatregelen 
heeft nog onvoldoende de kans op een integrale uitwerking gehad. Zo zijn er 
bijvoorbeeld nog geen toepasbare systemen voor jongveehuisvesting.

- Gemeenten en handhavingsinstanties weten niet hoe ze met de nieuwe 
voorwaarden om moeten gaan qua vergunningverlening en hoe ze dit moeten 
handhaven.
Gemeenten en adviesburo's geven diverse signalen af, dat ze de aantallen 
vergunningsaanvragen in dit korte tijdsbestek nooit kunnen verwerken.

De mensen werkzaam in de rundveehouderij voelen zich ondergewaardeerd en niet 
meer gerespecteerd en zijn daardoor lastig te activeren tot het nemen van 
maatregelen.



Waarom een vernieuwend beleid ?

- In ons mooie Brabant zijn er goede mogelijkheden voor een gezonde 
melkveehouderij die zich in goede harmonie met de omgeving ontwikkelt.

- Door een beleid te maken waar vanuit verschillende provinciale doelen integraal 
gedacht wordt kan de melkveehouderij een centrale sleutelrol hebben. Hierbij gaat 
het om economie, natuur en landschap (biodiversiteit), kwaliteit van bodem, lucht en 
water, Energie en CO2. Dit wordt niet allemaal via de melk betaald, dus moet er ook 
gekeken worden naar nieuwe business- en organisatiemodellen.

- Er zijn voldoende praktijkvoorbeelden beschikbaar van projecten en initiatieven die 
bovenstaande ook al laten zien. Voorbeelden zijn Jumpstart, Solar, 
Biodiversiteitsmonitor, Planetproof, Vruchtbare Kringloop Achterhoek.

- We hebben een mooie diverse sector. Er zijn boeren die zich graag richten op een rol 
richting natuur en landschap, anderen zijn meer kringloopboeren waar integrale 
duurzaamheid centraal staat, weer anderen hebben een intensiever bedrijf wat zich 
heel goed leent voor een hoge efficiency op gebied van CO2 en energiewinning.

- Er is concrete interesse om mee te doen aan het adopteren van bedrijfssystemen 
waarbij integraal gekeken wordt naar emissies, maar ook naar betere benutting van 
meststoffen. Waardoor er een versnelling naar circulaire landbouw komt. Hiervoor is 
het echter wel nodig dat er ontwikkelingstijd komt.

- Alle bedrijven die nu investeren in "end-of-pipe" oplossingen, zullen komende jaren 
geen geld meer hebben voor ECHTE INTEGRALE oplossingen ! Ook melkveehouders 
kunnen een euro maar 1 keer uitgeven.

Wat vragen wij van U ?

* Een debat in de staten over de toekomst van de veehouderij voor het zomerreces 
van 2019.

* Het uitstellen van de aanscherping van het provinciale beleid rondom de aanpassing 
van stalvloeren tot na het debat.

In 2020 een nieuw beleid vaststellen voor de toekomst van de melkveehouderij, waarbij 
gekeken wordt naar de integrale rol die de sector in de omgeving heeft .

Kortom er zijn vele mogelijkheden om positief de toekomst in te gaan, maar dan is er wel 
een politiek signaal nodig vanuit de nieuw te vormen coalitie, waarbij bedrijfs- en 
beleidsontwikkeling weer dezelfde kant op werken in plaats van elkaar tegenwerken. Dit 
moet ook op korte termijn afgegeven worden, anders zullen vele bedrijven al voor 1 januari 
2020 stoppen en anders zeker voor 2022.

Wij zijn graag bereid met u in gesprek te gaan over dit vernieuwende beleid!

Bestuurlijk kader Brabant van coöperatie FrieslandCampina 
namens onze leden-melkveehouders.

evt. contact opnemen kan ook via melkveehouderijBrabant@gmail.com
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